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010 MINÄ TYKKÄÄN TANSSIA
Tässä tuokiossa opetat lauseet:
•	 Minä tykkään tanssia.
•	 Minä en tykkää piirtää.
•	 Tykkäätkö sinä lukea?
•	 Joo, tykkään.
•	 En tykkää.

Tarvitset tuokioon mukaan:
•	 tulosta sanastomonisteet
•	 tulosta opetuskuvat (18 kuvaa)

Tuokion aloitus ja tavoitteet

Tervehdi opiskelijoita.
Pyydä heidät istumaan piiriin.
Sano: “Hei, minä olen” ja kerro oma nimesi.
Apuohjaaja tekee samoin.
Sen jälkeen oppijat kertovat nimensä vuorotellen.

Sano oppijoille: “Tänään opimme sanomaan:
‘Minä tykkään’ ja ‘Minä en tykkää’
ja kysymään ‘Tykkäätkö sinä?’”

Puhuvan sanakirjan esittely

Osoita apuohjaajaa ja sano oppijoille: 
“Tämä on puhuva sanakirja.
Hän auttaa, jos et muista.”
Näytä apuohjaajan kanssa,
miten puhuva sanakirja toimii.

Harjoitus 1: sanaston harjoittelu

Näytä kuvakortteja yksi kerrallaan.
Sano, mitä sanaa kuva esittää.
Apuohjaaja toistaa sanan ensin.
Sitten oppijat toistavat sen.
Toistakaa sanat monta kertaa.

Tuokion opetuskuvat:
1. tykkään		  6. tehdä ruokaa		  10. juosta		  15. pyöräillä
2. en tykkää		 7. siivota			   11 ja 12. tanssia	 16. ajaa autoa
3. lukea		  8. pelata			   13. laulaa		  17. hiihtää	
4. piirtää		  9. uida			   14. soittaa		  18. luistella
5. opiskella			 
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Laita kuvakortit pöydälle.
Pyydä yhtä oppijaa nostamaan kortti.
Hän sanoo sanan, jota kortti esittää.
Puhuva sanakirja auttaa tarvittaessa.
Muut oppijat toistavat.
Kaikki oppijat nostavat kortin vuorotellen
ja sanovat sanan, jota kortti esittää.

Harjoitus 2: keskustelun harjoittelu

Sano: ”Minä tykkään”.
Osoita itseäsi, kun sanot “minä”.
Näytä peukaloa ylöspäin, kun sanot “tykkään”.
Osoita sanan merkitystä myös ilmeillä ja eleillä.
Oppijat toistavat. 
Sano sitten: ”Minä en tykkää”.
Näytä samalla peukaloa alaspäin.
Esittele lauseet uudestaan opetuskuvien 1 ja 2 avulla.

Ota yksi kuvakortti.
Näytä oppijoille kuvaa ja peukaloa ylöspäin.
Sano kortin mukaisesti 
esimerkiksi: ”Minä tykkään pyöräillä”.
Oppijat toistavat.
Ota sitten uusi kuvakortti.
Näytä oppijoille kuvaa ja peukaloa alaspäin.
Sano kortin mukaisesti 
esimerkiksi: “Minä en tykkää uida”.
Oppijat toistavat.

Harjoitus 3: Minä tykkään tanssia

Nyt on oppijoiden vuoro.
Ensin harjoittelette lausetta “Minä tykkään”.
Yksi oppija ottaa kuvakortin. 
Hän näyttää muille kortin ja peukaloa ylöspäin.
Hän sanoo kortin mukaisesti 
esimerkiksi ”Minä tykkään lukea”.
Puhuva sanakirja auttaa tarvittaessa.
Muut oppijat toistavat.
Kaikki oppijat harjoittelevat vuorollaan.

Seuraavaksi harjoittelette lausetta ”Minä en tykkää”.
Tehkää harjoitus samalla tavalla kuin äsken.
Oppija nostaa kuvakortin.
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Hän näyttää muille kortin ja peukaloa alaspäin.
Hän sanoo kortin mukaisesti
esimerkiksi: ”Minä en tykkää juosta”.
Muut oppijat toistavat.

Lopuksi oppijat saavat itse päättää.
Oppija nostaa kortin ja sanoo:
”Minä tykkään…” tai ”Minä en tykkää…”.

Harjoitus 4: Pantomiimi

Harjoitelkaa pantomiimina lauseita
”minä tykkään” ja ”minä en tykkää”.
Pyydä opiskelijat seisomaan.
Laita kuvat 2–18 pinoon kuvapuoli alaspäin.
Ota päällimmäinen kortti ja katso sitä.
Osoita eleillä, että korttia ei saa näyttää muille.

Sano sitten ”Minä tykkään” tai ”Minä en tykkää”.
Esitä samalla, mikä sana kuvassa on.
Jos kortissa on kuva “tanssia”,
esitä tanssimista.
Apuohjaaja arvaa kuvakortin sanan.
Oppijat toistavat oikean sanan.

Sitten apuohjaaja ottaa yhden kortin pinosta.
Hän esittää, mikä sana kuvassa on.
Oppijat arvaavat kuvakortin sanan.
Sinä voit auttaa.
Kaikki toistavat oikean sanan.
Sitten on oppijoiden vuoro.
Kaikki oppijat saavat esittää korttinsa sanan.
Sinä ja avustaja voitte auttaa.

Harjoitus 5: Tykkäätkö sinä uida?

Ota yksi kuvakortti.
Kysy apuohjaajalta kortin mukaisesti
esimerkiksi: ”Tykkäätkö sinä siivota?”
Apuohjaaja vastaa:
 ”Joo, tykkään” tai ”En tykkää”.
Hän nyökyttää tai pudistaa päätään samalla.
Lisäksi hän näyttää peukalollaan ylös tai alas.
Oppijat toistavat lauseet.
Tehdää sama toisen kuvan kanssa.
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Apuohjaaja ottaa uuden kuvakortin.
Hän kysyy oppijalta
esimerkiksi: “Tykkäätkö sinä piirtää?”
Oppija vastaa kysymykseen.
Sitten oppija nostaa uuden kortin.
Hän kysyy seuraavalta oppijalta kortin mukaisesti.
Jokainen oppija kysyy ja vastaa vuorotellen.
Puhuva sanakirja auttaa tarvittaessa.
Voitte käydä monta kierrosta.

Jaa oppijat pareiksi.
Osoita kahta oppijaa ja sano: “pari”.
Jaa jokaiselle parille muutama kuvakortti.
Kortit voivat olla myös näkyvillä pöydällä.

Sinä ja apuohjaaja näytätte, 
miten edellisen keskustelun voi harjoitella parin kanssa.
Oppijat harjoittelevat kysymistä ja vastaamista pareina.
Puhuva sanakirja auttaa.

Tuokion lopetus

Jaa oppijoille sanastomonisteet.
Sano sanat ja lauseet vielä kerran ääneen.
Oppijat toistavat.
Kehu oppijoita.
Sano heille: “Hei hei, nähdään taas!”
Taputtakaa yhdessä.


